
Stenløse - Veksø Menighedsråd 
 

Referat af: 
Ordinært menighedsrådsmøde  
Torsdag den 19. juni kl. 19.00 i  

Stenløse sognegård 
  

Mødedeltagere:  Flemming (formand), Kirsten N (MR), Kirsten J (MR), Heidi (MR), Susanne 
(MR), Helle (MR), Steen (MR), Mette (MR), Michael (MR), Christian (MR), Eskild (Provst), 
Anders (præst), Jes (præst), Susan (kordegn), Pia (Kirkegårdsleder), Marianne I 
(MR/sekretær) 

Afbud: Marianne K (MR), Therese (Næstformand), Peter (MR), Poul (MR), Stine Helene 
(Præst) 

Punkt Omhandlende Beslutning/referat 
 

1 
 
Godkendelse af dagsordenen 
 

 
Dagsorden godkendes 

 
2 

 
Orientering fra formanden 

 

 
Der er tilmeldingsfrist til Landemode 
den 20. august. Tilmeldingen skal ske 
til Formanden.  
 
På baggrund af sidste møde ift. 
pasning af præstegårdene fastholder 
provstiet, at det er uden haver, men 
der er en åbning for, at det kan 
komme på tale senere. Drøftelsen 
kommer på MRs dagsorden igen, ift. 
Provstiets nye udmelding. MR skal 
svare Provstiet inden november 2025. 
 
Kommende orgelombygning – kontrakt 
fra orgelbygger er modtaget d.d. I 
kontrakten er der en foreløbig 
tidsplan, hvori det fremgår, at det 
forventes at være færdig med 
udgangen af Q2 2026. Formanden 
indkalder orgeludvalget. 
 
På søndag afholdes årets sommerfest i 
præstegårdshaven i Stenløse. Det 
starter kl. 11.00 ift. opsætning af stole 



og borde. Dem der har tid og lyst må 
gerne komme og hjælpe med at stille 
borde og stole frem.  
 
Pkt 8. som tidligere var på 
dagsordenen skal drøftes på et senere 
tidspunkt (på den anden side af 
sommerferien) 

 
3 

 
Orientering fra præsterne 
 

 
Anders: Der har været et møde med 
Veksø Skoles ledelse ift, 
Kirke/skolesamarbejde. Det var 
skolen, der havde bedt om mødet, 
hvilket er positivt, og det var både 
Anders og Stine Helene, der har 
deltaget i dette møde. Følgende er 
drøftet på mødet: 
Krybbespilsaftalen i Veksø – her bad 
Skolen om, om krybbespillet kunne 
være lidt mere gudstjenesteagtig.  
Kirkeskoledage for 4. klasse. 
Brugen af skolens kor til 1. søndag i 
advent.   
 
Anders er en del af provstiets 
kommunikationsudvalg for Egedal 
Kommune – det overvejes, om der 
skal laves et spørgeskema for 
borgerne mellem 35 og 55 år ift. hvad 
der skal til for, for at de kommer i 
kirken/bruger kirkens tilbud. Det er 
desuden blevet drøftet, om der skal 
laves et samarbejde med fx Ølstykke, 
Slagslunde og Ganløse, hvor man kan 
reklamere sammen i de lokale aviser. 
 
Jes: Ingen bemærkninger 
 
Eskild: Landemode – stor fælles dag i 
stiftet Her har man lejlighed for blandt 
andet at møde biskoppen. Det plejer 
at være en festlig gudstjeneste.  
 
2. pinsedag i skoven i Slagslunde var 
en rigtig fin oplevelse. Der var 



omkring 150 mennesker, men få fra 
Stenløse/Veksø.  

 
4 

 
Orientering fra 
personalerepræsentanten 
 

 
Fra næste uge forventes det at vores 
nye stole begynder at blive skiftet ud i 
Stenløse Sognegård.  
 
Det besluttes at de nuværende stole 
doneres til foreninger/skoler, som 
måtte kunne bruge dem.  

 
5 

 
Orientering fra udvalg: 
 

 
 

  
KKU 
 
Stenløse: 
 
Veksø: 
 

 
Stenløse: d.d. har udvalget været på 
en kirkegårdstur. Forskellige træer er 
markeret, og det er disse træer, som 
skal fældes. Der er blandt andet 
doneret nogle stubbe til Menigheds 
børnehaven. Resten bliver som 
udgangspunkt til flis, som skal bruges 
forskellige steder på kirkegården.  
Derudover skal vi have fat i en 
landskabsarkitekt, som kan gentænke 
træernes genbeplantning.  
 
Hovedstien og vaskepladsen skal 
ændres hen over sommeren. 
Derudover skal der klippes hække 
inden for kort tid.  
 
Veksø – der kommer en indstilling 
omkring nye gravsteder, der er 
udtaget til fredning.  

  
Kirkeværger 
 

 
Ingen bemærkninger 

  
Præstegårdsudvalg 
 

 
Ingen bemærkninger 

  
Kasserer 
 

 
Ingen bemærkninger 

  
Kontaktperson 

 



 I går var der møde i 
personaleudvalget, hvor vi er gået i 
gang med at revidere 
personalehåndbogen og 
personalepolitikken. Det forventes, at 
kunne fremlægges på møde i august. 

  
Øvrige udvalg: 
 

 
Ingen bemærkninger 
 
 
 

 
6 
 

 
Drøftelse om oplæg til 
forenkling af menighedsråds 
arbejdet. Udgangspunkt er 
Marianne Imers oplæg fra 
sidste møde, samt den 
vedlagte politiske aftale. 
Bilag vedlagt 
 

 
MR inddeles i 3 grupper, og de 3 
grupper har kort fortalt, hvad de har 
drøftet it. Oplæg.  

 
7 
 

 
Indstilling fra udvalget om 
ringning og flagning. 
Bilag vedlagt 
 

 
Valdemarsdag den 15. juni skal tilføjes 
samt 1. søndag i advent og ellers er 
indstillingen om flagning godkendt. 
 
Ringeregulativ godkendes.  
 
Klokkeringning godkendes 
 

 
8 

 
Ansøgning om anvendelse af 
alternativt dåbsritual nr. 1. 
Bilag vedlagt  
 

 
Ansøgning godkendes.  

 
9 

 
Orientering om ny 
højmessevejledning. 
Indstilles til behandling af et 
mindre udvalg. 
Bilag vedlagt 
 

 
Der er enighed om, at der nedsættes 
et udvalg.  
 
Udvalget består af præsterne, Kirsten 
N (MR), Steen (MR) og Marianne I 
(MR). Jes indkalder til møde.  

 
10 

 

 
Diverse 
 

 
Kirsten N - har deltaget i 
Landsforeningens landsmøde i 
weekenden og for første gang var 



alting digitalt. Vi har fået et ekstra 
medlem ind fra Helsingør Stift, da der 
var valg til bestyrelsen.  
 
Susanne – under konfirmationerne er 
det observeret, at der fløj droner 
henover kirkegården i Stenløse – det 
ønskes, at vi har en holdning til, om 
det er okay, hvorfor det skal drøftes på 
et møde i efteråret.  
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Lukket punkt - Indstilling 
 

 
Indstillingen godkendt.  

 

  


	Stenløse - Veksø Menighedsråd

